中國醫藥大學 中醫學院針灸研究所碩士班 選修畢業學分認定表 111 學年度入學適用

China Medical University Graduate Institute of Acupuncture Science Elective for Master Program (Applicable for 2022-2023 Enrollees)

第 1 頁 / 共 2 頁

| 科目名稱 Course Title | 修別 Type | 學分 | 一年級 二年級 Freshman Sophomore | | | | 可供博士班下修 (請打勾) | 可供學士班上修 (請打勾) | 課程分類 | 備註 |
|--|------------|---------|-------------------------------|--------|--------|--------|-------------------------------------|--|----------------------------|-----------------------|
| | | Credits | 上 1 | 下 2 | 上 1 | 下 2 | Available for Ph.D. Program (check) | Available for Undergraduate (check) | Category | Remarks |
| 中醫學特論(Special topics on Chinese medicine) | 選(E) | 2.0 | 2.0 | | | | V | | 所定選修(Elective Courses) | |
| 生物統計學特論(Special topics on piostatistics) | 選(E) | 2. 0 | 2.0 | | | | V | V | 所定選修(Elective Courses) | |
| 研究設計特論(Special topics on research design) | 選(E) | 2. 0 | 2.0 | | | | V | | 所定選修(Elective Courses) | |
| 疼痛造影特論(Special topics on pain imaging) | 選(E) | 2.0 | 2.0 | | | | V | | 所定選修(Elective Courses) | 英文授課English course |
| 計灸現代化研究特論(Special topics on cupuncture modernization) | 選(E) | 2. 0 | 2.0 | | | | V | | 所定選修(Elective Courses) | |
| 十灸實證醫學特論(Special topics on acupuncture evidence-based medicine) | 選(E) | 2. 0 | 2.0 | | | | V | | 所定選修(Elective Courses) | |
| 計灸與中樞神經系統臨床疾病(Acupuncture & linical disorders of the central nervous ystem) | 選(E) | 2. 0 | 2.0 | | | | V | | 所定選修(Elective Courses) | 英文授課English course |
| 针灸與學習記憶(Acupuncture & learning-memory) | 選(E) | 2. 0 | 2.0 | | | | V | V | 所定選修(Elective Courses) | 英文授課English course |
| 針灸與藥物之交互作用(The interactions between acupuncture & drug) | 選(E) | 2. 0 | 2.0 | | | | V | V | 所定選修(Elective Courses) | 英文授課English course |
| 計灸醫學史特論(Special topics on medical nistory of acupuncture) | 選(E) | 2. 0 | 2.0 | | | | V | | 所定選修(Elective Courses) | |
| 實驗針灸學特論(Special topics on acupuncture aboratory) | 選(E) | 2. 0 | 2.0 | | | | V | | 所定選修(Elective Courses) | |
| 醫學論文寫作(Scientific writing in medical) | 選(E) | 1.0 | 1.0 | | | | V | | 所定選修(Elective Courses) | 英文授課English course |
| 功能性腦造影與針灸研究特論(Special topics on functional brain imaging and acupuncture research) | 選(E) | 2. 0 | | 2.0 | | | V | | 所定選修(Elective Courses) | 英文授課English course |
| 疾病動物模式與針灸應用(Disease animal models the application of acupuncture) | 選(E) | 2. 0 | | 2.0 | | | V | | 所定選修(Elective Courses) | |
| 計灸治法學特論(Special topics on the principle f therapeutic method on acupuncture) | 選(E) | 2. 0 | | 2.0 | | | V | | 所定選修(Elective Courses) | 英文授課English course |
| 計灸治療學特論(Special topics on acupuncture reatment) | 選(E) | 2. 0 | | 2.0 | | | V | | 所定選修(Elective Courses) | |
| 计灸神經生理學特論(Special topics on cupuncture neurophysiology) | 選(E) | 2.0 | | 2.0 | | | V | | 所定選修(Elective Courses) | |
| 計灸麻醉鎮痛原理(The mechanism of acupuncture analgesia) | 選(E) | 2. 0 | | 2.0 | | | V | | 所定選修(Elective Courses) | |
| 計灸腧穴學特論(Special topics on discussion on ccupoint theory) | 選(E) | 1.0 | | 1.0 | | | V | V | 所定選修(Elective Courses) | |
| 計灸與離子通道學特論暨實驗(Special topics on ccupuncture and ion channel experiment) | 選(E) | 2. 0 | | 2.0 | | | V | | 所定選修(Elective Courses) | 英文授課English course |
| 計灸儀器設計與應用特論(Special topics on lesign and application of instruments for ucupuncture) | 選(E) | 2. 0 | | 2.0 | | | V | | 所定選修(Elective Courses) | |
| 基因體醫學特論(Special topics on genomic nedicine) | 選(E) | 2. 0 | | 2.0 | | | V | V | 所定選修(Elective Courses) | |
| 電生理學及生物技術在針灸研究之應用特論(Special opics on the acupuncture studies: electrophysiological and bio-technical uspects) | 選(E) | 2. 0 | | 2.0 | | | V | V | 所定選修(Elective Courses) | |
| 免疫學應用特論(Special topics on immunology applications) | 選(E) | 2.0 | | | 2.0 | | | | 所定選修(Elective Courses) | 英文授課English course |
| 針灸時間醫學特論(Special topics on circadian rhythms of acupuncture) | 選(E) | 1.0 | | | 1.0 | | V | V | 所定選修(Elective Courses) | |
| 合計 選修總學分 (Elective subtotal |) | 47.0 | 23.0 | 21.0 | 3.0 | | | | | |

校內注意事項

一、校級畢業規定

- (一)須完成修讀「實驗室安全」0學分及「研究倫理」0學分課 程。
- (二)須通過校定碩士生英文能力鑑定標準,相關規定依本校「學生英文能力鑑定實施辦法」辦理。(外籍生免修)
- (三)教學助理訓練:碩士生須完成至少1學期之教學助理訓練。(外籍生免修)
- 二、本學分表做為畢業應修課程學分之認定依據。

Note of CMU

University requirement for graduation

- (1)Students must take and pass the courses Research ethics and Laboratory safety. (0 credit courses)
- (2)According to the regulation of CMU Students' English Proficiency Assessment, students must pass the English Proficiency requirement before graduation.

(Foreign students excluded)

(3) Teaching assistant training: All Master students must complete at least one semester of teaching assistant training.

(Foreign students excluded)

2. This list is used as the recognition basis of courses and credits required for graduation.

中國醫藥大學 中醫學院針灸研究所碩士班 選修畢業學分認定表 111 學年度入學適用

China Medical University Graduate Institute of Acupuncture Science Elective for Master Program (Applicable for 2022-2023 Enrollees)

<u>針灸研究所碩士班注意事項</u>

<u>Note of Graduate Institute of Acupuncture Science</u>

一、教育目標:(甲組)培養具獨立思考之針灸人才、培育具研究與語言表達能力之針灸人才、培育具國際觀之針灸人 才;(乙組)培養具獨立思考之針灸基礎研究人才、培育具研究 與語言表達能力之針灸人才、培育具國際觀之針灸人才。

二、核心能力:(甲組)以針灸為主軸之獨立思考能力、針灸領域之專業研究能力、針灸領域之教授能力、建立針灸國際化之能力;(乙組)以針灸為主軸之獨立思考能力、針灸領域之基本研究能力、針灸基礎研究領域之教授能力、建立針灸國際化之能力。

三、111學年度入學新生實施,本所修業1-4年,最低畢業學分為30學分,含必修10學分,選修14學分(需有10學分為本所開之學分,另4學分需經學校認定,同意碩士班學生選修之課程或相當碩士課程以上),碩士論文學分6學分。

四、中醫學院院級必修規定本所碩士班學生需上修中醫學系博士班開設之分子醫學(A)或中西醫結合研究所博士班開設之分子醫學(D)課程,均為2學分。(外籍生可修國際針灸碩士學位學程分子醫學(C)或上修生物醫學研究所博士班分子醫學)。

五、中醫學院院級必修規定本所學生須上修本所博士班開設之中醫藥講座(B)或中醫系博士班開設之中醫藥講座(A)課程,擇一修習,均為2學分。

六、非中醫學系、學士後中醫學系畢業或具中醫師執照之學生,但未修習中醫學特論及針灸概論相關課程,入學後必須補修完畢(補修大學部相關課程但不列入畢業學分)。

七、研究所外籍生不得選修中文授課課程,除學生須具備華語 文分級B1以上之能力,方可選修中文授課課程,並須填寫(外 籍研究生選修中文授課課程申請書)。

Our Aims:

(Group A) To promote acupuncture talents with independent thinking, research and language skills and an international perspective. (Group B) To promote acupuncture talents with the basic independent thinking, research and language skills and an international perspective.

Our Core Competencies:

(Group A) Include the ability about Independent thinking, Professional research capabilities, Teaching, and International perspective. (Group B) Include the ability about Independent thinking, The basic professional research capabilities, The basic teaching, and International perspective.

Credits for Graduation:

The study period of the master program ranges between one year and four years. The minimum number of the credits required for graduation is 30, including 10 from required courses, 14 from elective courses (10 credits shall be from the courses offered by this Institute, and the other 4 credits selected from the courses equal to, or higher than, those of the master level, or from the courses recognized by the school). And 6 credits for the M.S. Thesis.

About the Molecular Medicine course:

You can choose to take the Molecular Medicine (A) course offered by the doctoral program of the Department of Chinese Medicine or the Molecular Medicine (D) course offered by the doctoral program of Graduate Institute of Integrated Medicine, both of which are 2 credits. (Foreign students can study Molecular Medicine (C) for the International Master Program in Acupuncture or Graduate Institute of Biomedical Sciences.

About the Lecture on traditional Chinese medicine course:

You can choose to take the Lecture on traditional Chinese medicine (A) course offered by the doctoral program of the Department of Chinese Medicine or the Lecture on traditional Chinese medicine (B) course offered by the doctoral program of Graduate Institute of Acupuncture Science, both of which are 2 credits.

Students who are "not" graduates of the Department of Chinese Medicine, post-baccalaureate Chinese Medicine, or don't have a Chinese medicine practitioner license, you need take courses related to Special Theory of Chinese Medicine and Introduction to Acupuncture (the relevant courses of the university department are not included in the graduation credits).

Foreign students are not allowed to take Chinese-taught courses, except that you must have the ability of Chinese language grade B1 or above before you can take Chinese-taught courses, and must fill in the "Register for Chinese-taught Courses Application (For Foreign Graduate Students)".

單位主管簽章: